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Veletrh cestoVního ruchu DoVolená

InForMAce Ze ZAseDání rADY MĚstA slAVonIce

Výpis usnesení ze 41. zasedání Rady města slavonice ze dne 21.2.2024
rada města kromě jiného přijala následující usnesení:

•	 Rada	 města	 udělila	 Cyklistickému	 klubu	 Jindřichův	
Hradec	 z.s.	 souhlas	 s uzavírkou	a  se	 zvláštním	užíváním	
místní	komunikace	ve	Stálkově	v rámci	silničního	závodu	
RBB	Tour	2024	konaného	dne	14. 4. 2024.
•	 Rada	města	vzala	na	vědomí	harmonogram	stavebních	
akcí	města	na	rok	2024.
•	 Rada	města	neschválila	rekonstrukci	bytu	v domě	č.p.	

542	ve	Slavonicích	z důvodu	plánované	rekonstrukce	ce-
lého	domu.
•	 Rada	města	schválila	na	základě	žádosti	Mateřské	ško-
ly	Slavonice	vyřazení	drobného	dlouhodobého	hmotného	
majetku	dle	předloženého	návrhu.
•	 Rada	města	 schválila	účetní	 závěrku	 za	 rok	2023	pří-
spěvkové	organizace	Mateřská	škola	Slavonice.

Ve	dnech	 1.  –	 2.  3.  2024	 se	 v Ostravě	 uskutečnil	 další	
ročník	veletrhu	cestovního	ruchu	Dovolená.	Město	Sla-
vonice	bylo	zastoupeno	na	expozici	Destinačního	man-
agementu	Česká	Kanada,	jehož	je	zakládajícím	členem.
	 Na	 expozici	 dostali	 návštěvníci	 materiály	 s  informa-
cemi	 o  turistických	 cílech	 v  oblasti,	 partnerech	 desti-
nace	a dále	informace	k jednotlivým	městům.	Součástí	
„informačního	balíčku“	byly	 i kontakty	na	ubytovatele	
a  přehled	 významných	 kulturních	 akcí.	 Vzhledem	 ke	
vzdálenosti	naší	oblasti	se	návštěvníci	o Českou	Kanadu	
velmi	 zajímali.	 Poměrně	 velká	 část	 z  nich	 byla	 polské	
národnosti	 a  občas	 vznikaly	 při	 komunikaci	 úsměvné	
situace.	Také	bylo	dost	 těch,	kteří	do	naší	oblasti	opa-
kovaně	jezdí	několik	let.	Rekordmany	byli	nejspíš	man-
želé	 důchodového	 věku,	 kteří	 už	 25	 let	 jezdí	 na	 Zvůli	
a Českou	Kanadu	znají	opravdu	dokonale	a celou.	Žád-
ná	naše	 informace	 je	 nepřekvapila,	 dokonce	nás	 dopl-
ňovali.	Přesto	všechno	vždycky	prý	objeví	něco	nového	
a zajímavého.	To	potěší.	
Věříme,	 že	 expozice,	 propagační	materiály	 a  profesio-
nální	 vystupování	 pracovnic	 informačních	 center	 při-
vede	 do	 oblasti	 a  samozřejmě	 také	 do	 Slavonic	 další	
návštěvníky,	 kteří	 si	 oblast	 oblíbí.	Protože	Českou	Ka-
nadu	objevuj,	zažij	a miluj.	Slavonice	poznáš,	zamiluješ	
si	a vrátíš	se.

Věra Fialová, 
místostarostka města
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Výpis unesení ze 42. zasedání Rady města slavonice ze 
dne 6.3.2024
•	 Rada	města	 souhlasí	 s  uzavírkou	
a se	zvláštním	užíváním	Horního	ná-
městí	a náměstí	Míru	v rámci	kultur-
ní	akce	„Mexická	jízda“	dne	8. 5. 2024	
v době	od	8:00	do	18:00	hod.
•	 Rada	města	schválila	užívání	čás-
ti	 veřejného	 prostranství	 na	 pozem-
ku	 parc.	 č.	 9362/1	 v  k.	 ú.	 Slavonice	
o výměře	38	m2	u čp.	532	na	Horním	
náměstí	 ve	 Slavonicích	 v  termínu	
od	 1.  5.  2023	 do	 30.  9.  2023	mimo	
19.  9.  2024–22.  9.  2024.	 Provozní	
doba	 předzahrádky	 bude	 max.	 do	
22:00	hod.	Po	této	době	se	v prostoru	
předzahrádky	 nesmí	 zdržovat	 hosté	
ani	personál.
•	 Rada	města	vzala	na	vědomí	infor-
mace	obsažené	ve	Studii	stavebně	tech-
nologického	řešení	FVE	Slavonice.
•	 Rada	 města	 souhlasila	 s  umís-
těním	 sídla	 spolku	 VLASTKOVEC	
ŽIJE	 v  nemovitosti	 č.p.	 25	 v  k.ú.	
Vlastkovec.
•	 Rada	města	schválila	uzavření	ná-
jemní	 smlouvy	na	 byt	 č.	 12	 v  domě	
s  pečovatelskou	 službou,	 Svatopluka	
Čecha	625,	378	81	Slavonice	s paní	M.	
B.	za	podmínky	přihlášení	se	k trvalé-
mu	pobytu	ve	Slavonicích
•	 Rada	 města	 schválila	 uzavření	
nájemní	smlouvy	na	pronájem	neby-
tového	prostoru	 č.	 1	 v budově	 zdra-
votního	 střediska	 ve	 Slavonicích,	
za	 účelem	 provozování	 masérny	 od	
1. 4. 2024	na	dobu	neurčitou,	za	cenu	
70	Kč/m2/měsíc.
•	 Rada	 města	 schválila	 uzavření	
nájemní	smlouvy	na	pronájem	neby-
tového	prostoru	 č.	 3	 v budově	 zdra-

votního	 střediska	 ve	 Slavonicích,	
za	 účelem	 provozování	 ateliéru	 od	
1. 4. 2024	na	dobu	neurčitou,	za	cenu	
75	Kč/m2/měsíc.
•	 Rada	 města	 zrušila	 výběrové	 ří-
zení	 na	 dodavatele	 stavebních	 prací	
k akci	„Oprava	mostku	na	cyklostez-
ce	Slavonice“	vyhlášené	usnesením	č.	
594/40/2024/RM	ze	dne	7. 2. 2024.
•	 Rada	 města	 schválila	 vyhlášení	
výběrového	řízení	na	dodavatele	sta-
vebních	prací	k akci	„Oprava	mostku	
na	cyklostezce	Slavonice“.
•	 Rada	města	neschválila	poskytnu-
tí	finančního	daru	pro	Linku	bezpečí,	
z.s.
•	 Rada	města	vzala	na	vědomí	Au-
dit	pojištění	pro	město	Slavonice.
•	 Rada	města	vzala	na	vědomí	zápis	
č.	 7	 z  jednání	 Sportovní	 komise	 při	
Radě	města	Slavonice.
•	 Rada	 města	 pověřila	 starostu	
města	 jednáním	 se	 sportovní	 komi-
sí	o rozdělení	oprav	na	ty,	co	mohou	
udělat	sportovci	svépomocí	a na	ty,	co	
zajistí	město.
•	 Rada	 města	 schválila	 uzavře-
ní	 Smlouvy	 o  výpůjčce	 radiostani-
ce	 vozidlové	 včetně	 montážní	 sady	
uzavíranou	 mezi	 městem	 Slavonice	
jako	 vypůjčitelem	 na	 straně	 jedné	
a Českou	republikou –	Hasičským	zá-
chranným	sborem	Jihočeského	kraje	
jakožto	půjčitelem	na	straně	druhé.
•	 Uvedený	 výpis	 usnesení	 je	 pouze	
částečný.	 Kompletní	 výpisy	 usnesení	
najdete	na	webových	stránkách	města.

Karel Macků, 
tajemník MěÚ

PoskYtnutí DotAcí 
Z roZPočtu MĚstA

Rada	 města	 schválila	 dle	 návrhu	
hodnotící	 komise	 poskytnutí	 dotací	
z rozpočtu	města	na	rok	2024	násle-
dovně:

•	 Česká	kultura,	z.s.	50	000	Kč.
•	 Spolkový	dům	Slavonice,	o.p.s.	(ro-

dičovské	centrum)	40	000	Kč.
•	 Spolkový	 dům	 Slavonice,	 o.p.s.	

(služba	 potravinové	 pomoci)	
30	000	Kč.

•	 Volba	pro	Slavonicko,	z.s.	10	000	Kč.
•	 SHČMS	SDH	Mutišov	20	000	Kč.
•	 Centrum	 pro	 budoucnost,	 o.p.s.	

20	500	Kč.
•	 Český	svaz	včelařů,	z.s.	10	000	Kč.
•	 Svaz	 tělesně	 postižených	 v  ČR	 z.s.	

12	000	Kč.
•	 Základní	 organizace	 Českého	

zahrádkářského	 svazu	 Slavonice	
18	000	Kč.

Dále	rada	schválila	poskytnutí	dota-
cí	z rozpočtu	města	na	rok	2024	pro	
sociální	oblast	následovně:

•	 Jihočeské	 centrum	pro	 zdravotně	
postižené	a seniory	o.p.s.	5	000	Kč.

•	 RESIDENT	2000	o.p.s.	50	000	Kč.
•	 Sdílení	o.p.s.	40	000	Kč.
•	 I MY,	o.p.s.	15	000	Kč.

Rada	 neschválila	 poskytnutí	 dotace	
pro	Filmovou	a  televizní	 společnost	
Total	HelpArt	T.H.A.,	s.r.o.

Karel Macků, 
tajemník MěÚ

Zkrácený ZáPIs Z 10. ZAseDání ZAstuPItelstVA MĚstA slAVonIce
•	 Zastupitelstvo	 se	 za	 účasti	 ve-
řejnosti	 sešlo	 na	 svém	 10.	 zasedá-
ní	 v  zasedací	 místnosti	 městského	
úřadu	 dne	 21.  2.  2024.	Na	 začátku	
starosta	 konstatoval,	 že	 je	 zastupi-
telstvo	usnášeníschopné.
•	 Zastupitelstvo	města	se	po	orga-

nizačních	 záležitostech	 a  schválení	
programu	 věnovalo	 kontrole	 plně-
ní	usnesení	z předchozího	zasedání	
s tím,	že	většina	usnesení	je	už	napl-
něna	a na	dalších	se	pracuje.
•	 V  úvodních	 bodech	 se	 zastupi-
telé	věnovali	majetkovým	záležitos-

tem	a v rámci	tohoto	bloku	schválili	
koupi	pozemku	parc.	č.	7241/8	-	les-
ní	pozemek,	v k.	ú.	Slavonice	včetně	
porostu	 (5	 kusů	 borovice)	 za	 cel-
kovou	kupní	 cenu	17	819	Kč,	 a ne-
schválili	 prodej	 pozemků	 p.č.	 KN	
49/11 –	ostatní	plocha,	KN	49/12 –	
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ostatní	 plocha,	KN	 st.75/3 –	 zasta-
věná	 plocha	 v  k.ú.	Maříž	 s  tím,	 že	
pozemek	KN	st.75/3	bude	nabídnut	
k pronájmu.
•	 Dalším	 bodem	 pak	 byl	 návrh	
jednotné	vizuální	identity	Slavonic.	
Město	nechalo	zpracovat	dva	návr-
hy	 na	 jednotnou	 vizuální	 identitu	
Slavonic	 a  předložilo	 je	 zastupite-
lům	 ke	 schválení.	 Vizuální	 identi-
ta	 pomáhá	 v  jednotné	 komunikaci	
s  občany	 prostřednictvím	 tiskovin,	
reklamních	 předmětů,	 webových	
stránek,	 aplikace,	 digitální	 úřední	
desky	i e-mailů.	Zastupitelé	po	dis-
kuzi	schválili	variantu,	kterou	našim	
čtenářům	 představíme	 v  některém	
z dalších	čísel	Novinek.
•	 Zastupitelstvo	 schválilo	 aktua-
lizované	 Stanovy	 Svazku	 obcí	 „Že-
leznice	Kostelec –	Slavonice“	 a po-
věřilo	 starostu	 města	 schválením	
a  podpisem	 aktualizovaných	 „Sta-
nov“	na	následující	Valné	hromadě	
Svazku.	Ty	byly	tímto	rozhodnutím	
uvedeny	do	souladu	se	současnými	
zákony.	
•	 Pro	 naše	 dobrovolné	 hasiče	 byl	
zajímavý	 především	 bod	 Dotace  –	
pořízení	CAS	pro	JPO	III	Slavonice.	
Zastupitelé	 totiž	 schválili	 pořízení	
CAS	 pro	 zásahovou	 jednotku	 JPO	
III	 Slavonice,	 přijetí	 dotace	 ve	 výši	
4	000	000	 Kč	 od	 MV-generálního	
ředitelství	 Hasičského	 záchranné-
ho	 sboru	České	 republiky	 a  vlastní	

podíl	spolufinancování	při	realizaci	
„Pořízení	 CAS	 pro	 zásahovou	 jed-
notku	JPO	III	Slavonice“,	a to	ve	výši	
minimálně	 3	500	000	 Kč.	 V  rámci	
tohoto	 bodu	 se	 zastupitelka	 Kovář	
Matejová	zeptala	na	to,	zda	má	měs-
to	dostatek	hydrantů,	starosta	odpo-
věděl,	že	je	jich	hodně,	ale	udržova-
né	jsou	jenom	ty	potřebné	k zásahu,	
při	 zásahu	 lze	 použít	 i  náhradní	
zdroje,	 jako	například	rybníky.	Za-
stupitelka	 Bitalová	 se	 dotázala,	 co	
bude	se	starým	autem,	na	to	starosta	
sdělil,	že	se	počítá	s jeho	prodejem.
•	 V  závěrečné	 diskuzi	 se	 zastupi-
telé	 věnovali	 prodloužení	 smlouvy	
na	 provozování	 kanalizace	 a  kon-
cesnímu	 řízení,	 které	 bude	 násle-
dovat.	Diskuze	probíhala	 i na	 téma	
výše	 vodného	 a  stočného.	 Starosta	
vysvětlil,	 že	 výši	 vodného	 určuje	
po	 dohodě	 s  provozovatelem	 sva-
zek	Vodovod	Landštejn	na	 základě	
finančního	 modelu,	 který	 byl	 po-
vinný	 pro	 dotaci	 na	 rekonstruk-
ci	 úpravny	 vody.	 Výše	 stočného	 je	
vždy	 na	 rok	 dohodnuta	 (do	 roku	
2023	byla	dána	také	finančním	mo-
delem	 kvůli	 dotaci)	 mezi	 městem	
Slavonice	a provozovatelem	ČEVAK	
a.s.	 Zastupitelka	 Kovář	 Matejová	
se	ptala,	 zda	 se	nemůže	dosáhnout	
snížení	ceny.	Na	to	odpověděla	mís-
tostarostka,	 že	 v  současné	 době	 už	
nejsme	nejdražší,	jak	se	někdy	říká.	
Odborníci	 tvrdí,	 že	 pokud	 je	 cena	

vodného	 a  stočného	 nižší	 než	 160	
Kč,	 tak	 se	musí	dotovat	z  rozpočtu	
města.	 V  minulosti	 se	 zdražovalo	
stočné	 kvůli	 dotaci	 na	 čističku	 od-
padních	 vod.	 Zastupitelka	 Bitalová	
se	zeptala,	zda	by	nemohl	provozo-
vat	kanalizaci	„Podnik“.	Na	to	jí	od-
pověděl	 zastupitel	 Dostál,	 že	 by	 to	
znamenalo	velké	 investice	do	 tech-
niky.	Zastupitel	Jindrák	poukázal,	že	
v některých	malých	obcích	si	provo-
zují	 kanalizaci	 sami,	 což	 znamena-
lo	 úspory.	 Na	 to	 starosta	 reagoval	
s  tím,	 že	 Slavonice	 nemají	 vlastní	
vodu,	mají	větší	čističku	a delší	ka-
nalizaci.	Podle	 zastupitele	Pšenčíka	
je	slavonická	čistička	zbytečně	složi-
tá.	Starosta	diskuzi	uzavřel	s tím,	že	
pokud	by	chtělo	zastupitelstvo	změ-
nit	 způsob	provozování	kanalizace,	
bude	potřebovat	analýzu	toho,	co	by	
změna	 přinesla	 a  jestli	 by	 byla	 pro	
město	výhodná.	
•	 Další	diskuze	se	točila	okolo	toho,	
co	mohou	Slavonice	nabídnout	těm,	
co	by	tu	chtěli	bydlet.	Na	závěr	se	dis-
kutovala	otázka	sportovní	haly	a její	
potřebnosti	pro	sportovce,	na	zváže-
ní	 je,	zda	 je	 lepší	rekonstruovat	vel-
kou	tělocvičnu	při	ZŠ,	nebo	budovat	
novou	sportovní	halu.
•	 Závěrem	starosta	poděkoval	pří-
tomným	členům	zastupitelstva	i ob-
čanům	za	účast	a jednání	ukončil.

Karel Macků, 
tajemník MěÚ

ZPráVY Z MAtrIkY
Nově	 narozené	 děti,	 které	 se	 zú-
častní	 slavnosti	 „Vítání	 občánků“,	
mohou	 letos	 očekávat	 nejen	 dárek	
od	města,	 ale	 také	 finanční	 příspě-
vek	od	Jihočeského	kraje.	A to	díky	
tomu,	 že	 jsme	 navázali	 spolupráci	
s  Jihočeským	 krajem.	 Nově	 naro-
zené	 děti,	 které	 se	 vítání	 občánků	
zúčastní,	se	mohou	těšit	na	dárek	ve	
výši	 4	000	Kč.	 Slavnost	 se	 uskuteč-
ní	 například	 v  neděli	 28.  dubna	 ve	
14:00	hodin	v obřadní	síni	městské-
ho	úřadu.	Budeme	rádi,	když	se	ro-

diče	se	svými	dětmi	zúčastní	a spo-
lečně	 přivítáme	 mezi	 námi	 nové	
občánky	Slavonic.
Dále	Rada	města	Slavonic	stanovila	
dobu	a místo	pro	konání	svatebních	
obřadů	u matričního	úřadu	Slavoni-
ce,	 a  to	na	pátek	 a  sobotu	 vždy	od	
10:00	do	14:00	hodin	v obřadní	síni	
městského	úřadu.	Zároveň	matriční	
úřad	 určil	 dobu	 a místo	 pro	 vstup	
do	 registrovaného	 partnerství,	 a  to	
ve	 stejnou	dobu	 a na	 stejném	mís-
tě	 jako	 v  případě	 svatebních	 obřa-

dů,	to	znamená	v pátek	a sobota	od	
10:00	do	14:00	hodin	v obřadní	síni.	
V  případě,	 že	 budou	 chtít	 partneři	
uzavřít	 manželství	 nebo	 vstoupit	
do	 registrovaného	 partnerství	 v  ji-
nou	dobu	nebo	na	 jiném	vhodném	
místě,	 mohou	 požádat	 o  povolení	
matriční	 úřad.	 Správní	 poplatek	 za	
povolení	je	3	000	Kč.	Vždy	je	ale	dů-
ležité	domluvit	si	nejprve	termín	na	
matričním	úřadě.

Dana Matulová, 
Městský úřad Slavonice
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oslAVA MDŽ
V  neděli	 10.  3.	 proběhla	 ve	 velkém	
sále	 kulturního	domu	 tradiční	 a  ob-
líbená	 oslava	MDŽ.	 Na	 pořádání	 se	
spolu	s městem	podílela	paní	Ludmi-
la	Benešová	z Klubu	důchodců	a čle-
nové	místní	KSČM.	Sál	se	otevřel	ve	
13:30,	kdy	se	začali	scházet	první	hos-
té.	Každá	žena	dostala	u vstupu	kytič-
ku	 a  přání	 a  všichni	 potom	 zákusek	
a kávu.	Přítomným	ženám	na	začátku	
popřál	 všechno	nejlepší	 a poděkoval	
za	jejich	práci	starosta	města	Ing.	Hy-
nek	Blažek.	K poslechu	i tanci	zahrála	

oblíbená	kapela	a součástí	byla	 i bo-
hatá	 tombola.	 Odpoledne	 zpestřila	
svým	 vystoupením	 tanečnice	 orien-
tálního	tance	a humorná	scénka	v po-
dání	 paní	 Benešové	 a  pana	 Prokeše.	
Odpoledne	se	vydařilo	a všichni	se	do	
podvečerních	hodin	dobře	bavili.	Po-
děkování	patří	nejen	všem,	kteří	se	na	
přípravě	 a  realizaci	 podíleli,	 ale	 také	
sponzorům,	dárcům	a všem	účastní-
kům.

Věra Fialová, 
místostarostka města

JArní sVoZ 
BIo oDPADu Ze 
ZAhráDek
Podnik	 města	 Slavonice	 s.r.o.	 bude	
provádět	 jarní	 svoz	 BIO	 odpadu	 ze	
zahrádek.	 Kontejnery	 na	 tento	 od-
pad	budou	přistaveny	v	odpoledních	
hodinách	 a	 odvezeny	 následující	
den.	Do	kontejnerů	je	možné	odklá-
dat	pouze	BIO	ODPAD	ze	zahrádek.	
Odkládat	 jiný	odpad	do	kontejnerů	
je	nepřípustné.	Celoročně	jsou	kon-
tejnery	na	BIO	ODPAD	rozmístěny	
za	sběrným	dvorem,	v	zahrádkářské	
kolonii	a	v	ulici	Karla	Čapka.

Termíny přistavení 
kontejnerů:
v úterý	dne	2. 4.	v ulici	Julia	Fučíka
ve	středu	dne	3. 4.	v ulici	Lebeděvova	
u kotelny
ve	čtvrtek	dne	4. 4.	v ulici	Rudolecká	
u kuželny
v pondělí	dne	8. 4.	v ulici	Úvoz	u bašty
v úterý	dne	9. 4.	na	parkovišti	u auto-
busového	nádraží
ve	středu	dne	10. 4.	v ulici	Mařížská	na-
proti	bývalé	mlékárně
ve	čtvrtek	dne	11. 4.	v ulici	Karla	Čapka

Michal Dostál, 
Podnik města Slavonice

ochrAnA ŽIVotního ProstřeDí Je Pro MĚsto 
slAVonIce PrIorItou
Elektrospotřebiče	jsou	součástí	naše-
ho	každodenního	života	a  jen	těžko	
si	 jej	bez	nich	dokážeme	představit.	
Elektroodpad	je	tak	v současné	době	
jedním	z nejrychleji	rostoucích	dru-
hů	 odpadu.	 Elektroodpad	 obsahuje	
řadu	 zdraví	 škodlivých	 materiálů	
a  díky	 zajištění	 správné	 recyklace	
vysloužilých	 elektrozařízení	 přispí-
váme	k ochraně	životního	prostředí.	
Recyklace	navíc	umožňuje	opětovné	
materiálové	využití	 a patří	mezi	 zá-
kladní	principy	cirkulární	ekonomi-
ky.	Míra	 opětovného	materiálového	
využití	je	velmi	vysoká	a dle	jednotli-

vých	typů	výrobků	dosahuje	až	95	%.
Díky	 zodpovědné	 recyklaci	 vznikají	
úspory	 spotřeby	 elektrické	 energie,	
primárních	 surovin,	 vody,	 okyselo-
vání	 prostředí	 a  produkci	 skleníko-
vých	plynů.
Díky	 množství	 námi	 odevzdaných	
elektrozařízení	 jsme	 uspořili	 53,78	
MWh	 elektřiny,	 4.998,76	 litrů	 ropy,	
398,55	m3	 vody	 a  5,60	 tun	 primár-
ních	 surovin.	 Navíc	 jsme	 snížili	
emise	 skleníkových	plynů	CO2	ekv.	
o  26,89	 tun,	 a  produkci	 SO2	 ekv.	
(který	 zapříčiňuje	 okyselování	 pro-
středí)	o 461,03	kg.

Každý	 kus	 vytříděného	 elektra	 se	
počítá,	což	dokazuje	příklad	100	vy-
tříděných	 notebooků,	 které	 uspoří	
10	MWh	elektřiny.	Takové	množství	
odpovídá	3leté	spotřebě	elektřiny	ro-
diny	 žijící	 ve	 standardním	 bytu.	 Za	
100	 kg	 vytříděných	 elektrospotře-
bičů	se	ušetří	takové	množství	ropy,	
které	 by	 stačilo	 na	 výrobu	 benzínu	
pro	 cestu	 z  Prahy	 do	Paříže.	Děku-
jeme	všem,	kteří	pečlivě	třídí	odpad	
a přispívají	 tak	k ochraně	životního	
prostředí.

Miluše Zdražilová, 
životní prostředí
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uklIďMe česko
Město	Slavonice	se	letos	zapojilo	do	
celorepublikové	 akce	 Ukliďme	 Čes-
ko.	 Proto	 srdečně	 zveme	 všechny	
nadšence,	jak	dospělé,	tak	děti,	v so-
botu	6. 4. 2024	ke	společnému	úkli-
du	 části	 města,	 popřípadě	 blízkého	
okolí.
Sejdeme	se	v 9:30	u kašny	na	náměs-
tí	Míru.	Nářadí,	ochranné	pomůcky	
a  občerstvení	 zajištěno.	 Informace	
o akci	budeme	postupně	přidávat	na	
facebook	Infocentrum	Slavonice.

Věra Fialová, 
místostarostka města

29.03.2024	–	Slanina	Oldřich,	Schwaigrova	327,	Jindřichův	Hradec,	tel.:	384 391 774
30.03.2024	–	Slaninová	Eva,	Schwaigrova	327,	Jindřichův	Hradec,	tel.:	384 391	774
31.03.2024	–	Slezáčková	Eva,	Jáchymova	922,	Jindřichův	Hradec,	tel.:	604 976 712
01.04.2024	–	Soldánová	Milada,	Nádražní	293,	Jindřichův	Hradec,	tel.:	384 361 750
06.04.2024	–	Tomek	Adam,	nám.	Míru	175,	Jindřichův	Hradec,	tel.:	777 533 213
07.04.2024	–	Šmíd	Pavel,	Roschova	850,	Jindřichův	Hradec,	tel.:	722 360 903
13.04.2024	–	Trpáková	Romana,	Nádražní	293,	Jindřichův	Hradec,	tel.:	603 107 991
14.04.2024	–	Urbánková	Věra,	Horní	náměstí	516,	Slavonice,	tel.:	602 673 439
20.04.2024	–	Zajícová	Monika,	Žižkova	820,	Nová	Bystřice,	tel.:	384 397 576
21.04.2024	–	Žídková	Ilona,	Benátky	672,	Kardašova	Řečice,	tel.:	384 382 254
27.04.2024	–	Blechová	Dana,	Antonínská	85,	Dačice,	tel.:	384 423 117
28.04.2024	–	Bouchal	Ivo,	Vrchlického	5,	Třeboň,	tel.:	384 723	036

ZuBní PohotoVost

Zubní pohotovost probíhá vždy v čase od 8:00 do 12:00 hodin! Více	informací	je	poskytováno	na	tel.	čísle	
384	376	111	(ústředna	Nemocnice	J.	Hradec,	a.	s.)	nebo	na	https://hradeczije.cz/zubni_pohotovost/

řeDItelé škol Z DAčIckA se sešlI Ve slAVonIcích
Sdílení	 zkušeností	 je	 jedním	 z mno-
ha	 přínosů	 pravidelných	 setkání	 ře-
ditelů	 a  zástupců	 škol	 z Dačicka.	Na	
své	 první	 letošní	 schůzce	 se	 potkali	
27. února	v Základní	škole	Slavonice.	
Na	programu	bylo	představení	meto-
dy	Abaku	 či	 programy	Paměti	 náro-
da –	Post	Bellum.	Setkání	ředitelů	se	
konalo	v rámci	projektu	MAP	Dačice	
IV	(místní	akční	plán	rozvoje	vzdělá-
vání	na	Dačicku).
Abaku	je	hra	a název	originální	české	
metody	 určené	 pro	 podporu	 výuky	
aritmetiky.	Abaku	nabízí	jednoduchý,	
neutrální	 a  pružný	 výukový	 modul,	
který	má	 pomoci	 s  výukou	 počítání	

z hlavy.	Metodu	na	setkání	ve	Slavo-
nicích	představil	Vladimír	Tesař.	Díky	
zájmu	 o  práci	 s  čísly	 formou	Abaku	
byly	 přímo	 na	 schůzce	 naplánovány	
semináře	 pro	 pedagogy	 1.	 a  2.	 stup-
ně,	které	se	uskuteční	18.	a 19. března	
a 20.	a 21. května	v Dačicích.
Na	 setkání	 ve	 Slavonicích	 vystoupila	
také	 zástupkyně	 neziskové	 organiza-
ce	Post	Bellum,	která	spravuje	sbírku	
Paměť	 národa.	 To	 je	 jedna	 z  nejroz-
sáhlejších	 sbírek	 vzpomínek	 v  Evro-
pě.	Veřejnosti	 je	přístupná	online	od	
roku	 2008	 jako	 databáze	 pamětníků,	
kteří	byli	přímými	svědky	událostí	20.	
století.	 Zástupci	 škol	 z  Dačicka	měli	
možnost	 se	 seznámit	 s  edukačními	
programy	 pro	 školy  –	 zážitkovými	
workshopy,	 kinopříběhy,	 lektorskými	
dílnami	či	besedami.	Některé	z aktivit	
se	 také	 ve	 školách	v příštím	 školním	
roce	 uskuteční	 díky	 projektu	 MAP	
Dačice IV.
Projekt	 MAP	 Dačice	 IV	 se	 věnuje	
předškolnímu	 a  základnímu	 školství.	
Snaží	 se	 vytvářet	 vazby	 nejen	 mezi	
učiteli,	 školami,	 jejich	 zřizovateli	 či	
rodiči	 žáků.	Ale	 zaměřuje	 se	 také	na	
propojení	 s  neziskovkami	 pracují-
cími	 s  dětmi,	 nebo	 například	muze-
em,	knihovnami	a dalšími,	kteří	mají	
vztah	k učení	a vzdělávání.
Situaci	ve	školství	se	snaží	zlepšit	po-

mocí	Místního	akčního	plánu	rozvoje	
vzdělávání.	 Ten	 obsahuje	 rozsáhlou	
analýzu	mapující	 situaci	ve	vzdělává-
ní	 na	 území	Dačicka,	 která	 odhaluje	
problémové	 oblasti.	 Na	 ni	 navazuje	
strategická	část,	která	definuje	priority	
a cíle,	jichž	se	snaží	dosáhnout.	Akční	
plány	na	jednotlivé	roky	pak	vykreslu-
jí	do	konkrétních	obrysů	aktivity	po-
máhající	dosažení	cíle.
Tyto	 takzvané	 implementační	 aktivi-
ty	se	v projektu	zaměřují	na	tři	cílové	
skupiny.	Pro	děti	a žáky	je	připravena	
řada	 projektových	 dnů,	 workshopů	
i  exkurzí,	 pedagogové	 zvyšují	 svoje	
znalosti	a dovednosti	při	seminářích,	
minikonferencích	 a  sdílením	 zkuše-
ností	 a  pro	 rodiče	 a  veřejnost	 reali-
zátoři	 projektu	 připravili	 přednášky	
a  osvětové	 akce.	 Pro	 více	 informací	
sledujte	 naši	 facebookovou	 stránku	
s názvem	Učení	v České	Kanadě.

Marie Hazuková, 
projektový manažer
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„VĚtrníkY“
Při	 svých	návštěvách	 obcí	 senátního	
obvodu	se	setkávám	s obyvateli	a čas-
to	 zároveň	 zastupiteli	 obcí	 nevíce	 se	
starostkami	nebo	 starosty.	 Při	 setká-
ních	 se	 kromě	 diskusí	 o  penězích,	
tedy	 o  rozpočtu,	 o  zajištění	 sociál-
ních	a zdravotních	služeb	apod.	také	
často	dostáváme	k možnostem	a roli	
obcí	při	rozvoji	obnovitelných	zdrojů	
energie.
Kromě	fotovoltaických	panelů	a jejich	
umisťování	na	veřejné	i soukromé	bu-
dovy	je	stále	častěji	také	zástupci	obcí	
zmiňována	 výstavba	 větrných	 elek-
tráren	 často	 nazývaných	 „větrníky“.	
Možná	 je	 proto	dobré	 připomenout,	
že	s platností	novely	stavebního	záko-
na	a zákona	o podporovaných	zdro-
jích	 energie	 a  energetického	 zákona	
se	posuzování	umisťování	obnovitel-
ných	 zdrojů	 energie	 v návaznosti	na	
územně	plánovací	dokumentaci	dosti	
zásadně	mění.
Pro	 budoucnost	 umisťování	 obno-
vitelných	 zdrojů	 nad	 výkon	 1	 MW	

je	 zásadní,	 že	 se	do	budoucna	 jedná	
o  technickou	 infrastrukturu	 zřizo-
vanou	 a  provozovanou	 ve	 veřejném	
zájmu.	Další	výstavbu	větrníků	bude	
tedy	usnadňovat	veřejný	zájem	a zá-
roveň	pozitivně	nebo	naopak	negativ-
ně	ovlivňovat	dotační	politika	a kapa-
cita	přenosové	a distribuční	soustavy.
Kraj	 Vysočina	 by	měl	 nejpozději	 na	
konci	 léta	 ukončit	 revizi	 Strategie	
ochrany	 krajinného	 rázu	 (dále	 Stra-
tegie).	 Ze	 Strategie	 by	 potom	 měla	
vyplynout	 nevhodná	 a  vhodná	mís-
ta	 pro	 umístění	 větrných	 elektráren.	
Důležitou	 roli	 bude	 také	mít	 větrná	
mapa.	Nemá	samozřejmě	příliš	smy-
sl	 stavět	 větrníky	 tam,	 kde	 nefouká	
nebo	fouká	velmi	málo.
Dle	předběžných	odhadů	lze	předpo-
kládat,	 že	 rozloha	 vhodných	 oblastí	
pro	stavbu	větrníků	v Kraji	Vysočina	
bude	menší	než	je	desetina	jeho	roz-
lohy.
Pokud	tedy	některá	obec	sama	zvažu-
je	nebo	registruje	ve	svém	okolí	zájem	

o  výstavbu	 větrníků,	 doporučuji	 na	
Krajském	 úřadě	 Kraje	 Vysočina	 na	
Odboru	 územního	 plánování	 a  sta-
vebního	 řádu	 a  na	 Odboru	 životní-
ho	 prostředí	 a  zemědělství	 požádat	
o  předběžnou	 informaci	 ohledně	
vhodnosti	vytipovaného	území.
Osobně	jsem	přesvědčen,	že	s přichá-
zející	podporou	větrníků	nás	čeká	ješ-
tě	mnoho	kroků,	které	by	měly	celou	
situaci	ohledně	jejich	výstavby	vyjas-
nit	a zpřehlednit.	Za	zásadní	považuji	
vyjasnění	 vlivu	 nejen	 obce	 dotčené,	
nýbrž	i obcí	sousedních,	na	možnost	
výstavby	 větrníků	 na	 katastrálním	
území	dotčené	obce.

Miloš Vystrčil, senátor

rYBAření není Jen o loVu, PotřeBA 
Je I Péče o Vše souVIseJící
Těm,	kterým	je	ve	Slavonicích	vlast-
ní	koníček	rybaření,	slouží	 jako	do-
movská	 místní	 organizace	 Českého	
rybářského	svazu	ta	dačická.	Známá	
skutečnost	a  funguje	 to.	Ono	 to	má	
i  zcela	 logické	 a  logistické	 konsek-
vence.	 V  březnu	 proběhla	 její	 člen-
ská	 schůze,	 ze	 které	 vzešla	 i  zpráva	
o činnosti	za	rok	2023.	A myslím,	že	
máme	za	sebou	další	úspěšný	rok!
Co	se	chovu	ryb	týká,	zaměřili	jsme	
se	 na	 základní	 druhovou	 skladbu	
nutnou	k zarybnění	našich	chovných	
a sportovních	revírů	a až	na	některé	
specifické	druhy,	jako	pstruh,	parma,	
podoustve	a ostroretky,	lze	naše	vody	
považovat	 za	 soběstačné.	A  protože	
byly	 loňské	 přírůstky	 u  zakomoro-
vaných	 ryb	 z  objektivních	 důvodů	
nadprůměrné,	 „šel“	 do	 revírů	 kapr	

s průměrnou	váhou	přes	1,5	kg.	Na	
úrovni	kraje	jsme	pak	do	sportovních	
vod	vysadili	ty	druhy,	které	u nás	ne-
můžeme	 odchovat.	 Problémem	 se	
ale	 stává	 nerentabilní	 cena	 krmení	
(obilí	za	přijatelnou	cenu),	což	pove-
de	k tomu,	že	nebudeme	moci	vytvo-
řit	celoroční	zásoby	na	přikrmování.	
Samozřejmě	 to	 nevzdáváme	 a  řada	
členů	 výboru	 se	 stále	 aktivně	 snaží	
toto	řešit	a vyjednat	příznivé	ceny.
Péči	nepotřebují	ale	jen	ryby,	potře-
ba	je	starat	se	i o vlastní	a pronajaté	
vodní	plochy.	Ono	se	to	nemusí	zdát,	
ale	 sečení	 hrází,	 odstraňování	 ná-
sledků	hrátek	počasí,	vyřezávání	ná-
letů,	opravy	zařízení	pro	chov	ryb	aj.,	
jsou	svou	závislostí	na	čase	a dalších	
možnostech	 členské	 základny	 také	
limitující.	Tady	ale	velkou	a význam-

nou	 roli	 hraje	 brigádnická	 činnost,	
kterou	by	však	bylo	potřeba	zinten-
zivnit.
V  loňském	 roce	 se	 dle	 plánu	poda-
řily	i výlovy,	odlovy,	nasazování	ryb	
do	revírů	a prodej	ryb.	Sloveny	byly	
všechny	rybníky	a nasazení	se	poda-
řilo	splnit	skoro	u všech	druhů	ryb.	
Po	dohodě	s územním	svazem	jsme	
dokonce	někde	mohli	vysadit	i ryby	
nad	tento	zarybňovací	plán	a z roz-
počtu	organizace	zakoupit	a nasadit	
rozkrmeného	 úhoře	 říčního.	 To	 jen	
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pokračování na další straně

na	 okraj	 a  pro	 zajímavost,	 celkově	
jsme	 v  násadách	 byli	 samozřejmě	
ještě	aktivnější	a úspěšnější.
Za	 „třešničku	 na	 dortu“	 práce	 celé	
organizace	 někdo	 může	 považovat	
oblast	 sportovního	 rybolovu.	 Proto	
nás	 opravdu	 těší,	 že	 se	 v  roce	 2023	
do	celosvazového	sportovního	rybo-
lovu	vrátil	Velký	Slavonický	 rybník,	
kde	 také	 proběhlo	 podzimní	 nasa-
zení	rybí	obsádky.	Ta	byla	jak	z naší	
produkce,	 tak	 došlo	 ke	 spolupráci	
s Jihočeským	územním	svazem	ČRS.
Pro	 titulek	 tohoto	 sloupku	 jsem	 si	
zcela	úmyslně	vybral	vlastně	 takový	
apel	 na	 všechny	 milovníky	 rybaře-
ní	 a  členy	 organizace	 samozřejmě	
obzvlášť.	 Chodit	 na	 ryby	 není	 jen	
o pořízení	rybářského	vybavení,	za-
koupení	 povolenky	 a  vyčlenění	 si	
času	 jen	 pro	 sebe	 a  svého	 tichého	
koníčka.	Pro	 vody	 a  život	 v nich	 se	
musí	ještě	mnohé	udělat	a pak	teprve	
je	člověk	skutečným	rybářem	se	zod-

povědností	 nejen	 k  mírám	 úlovků,	
ale	i přírodě	jako	takové.	Být	členem	
rybářské	 organizace	 je	 i  o  společně	
odvedené	práci.	Brigádnická	činnost	
je	 tak	 jednou	 z  ideálních	možností.	
Víme,	že	v tom	máme	stále	ještě	re-
zervy,	 a  proto	 se	 výzva	 napínat	 síly	
tímto	směrem	stane	nejspíš	hlavním	
mottem	organizace.	Takto	investova-
ný	čas	má	skutečný,	a hlavně	viditel-
ný	dopad	na	naši	celkovou	činnost.
A  co	 nás	 čeká	 letos?	 Plány	 a  cíle	
máme,	 o  ty	 nouze	 není.	 Jsou	 dané,	
stejně	 jako	 operativně	 vzniklé.	 Or-
ganizace	se	samozřejmě	bude	nadále	
intenzivně	snažit	o další	vodní	plochy	
určené	pro	sportovní	rybolov.	Bude-
me	 pokračovat	 v  úpravách	 a  opra-
vách,	včetně	např.	výměny	kbelů	na	
chovných	 rybnících	 všude	 tam,	 kde	
je	potřeba,	některé	další	plochy	pak	
vyžadují	opravu	hrází	a jiným	pomo-
hou	 dotace	 na	 odbahnění.	 Stavební	
úpravy	včetně	možného	zateplení	by	

si	zasloužila	také	budova	sádek	v Da-
čicích	a vytvořen	je	i plán	na	obnovu	
vozového	parku	místní	organizace.
Takže	 málo	 toho	 není,	 ale	 všichni	
víme,	že	možnosti	jsou	a kde	je	vůle,	
je	 i  cesta.	Proto	bych	velmi	 rád	po-
děkoval	všem	za	dosavadní	práci	pro	
naši	organizaci	a podpořil	nás	všech-
ny,	každého	jednotlivce,	na	chuti	v ní	
pokračovat	 nebo	 ji,	 pokud	 možno	
ještě	zvýšit.	Rybáři	jsou	samozřejmě	
nejvíce	 spokojeni	 u  vody.	Rybář	 ale	
není	 jen	 „tichý	 blázen“,	 který	 utíká	
před	hektickým	životem	k vodě,	kde	
někdy	 víc,	 než	 ryby	 hledá	 klid.	 Ry-
báři	jsou	nedílnou	a velmi	důležitou	
součástí	místního	regionu,	a to	právě	
pro	svou	péči	o vodní	plochy	a jejich	
bezprostřední	okolí	a účast	na	spol-
kovém	a komunitním	životě	oblasti.	
Za	to	vám	všem	opravdu	moc	děkuji!
Petrův	zdar!

Jan Bartošek

MAlý tYrAn
Pojem	„malý	tyran“	zní	na	první	po-
slech	a první	dojem	nepříliš	vlídným	
či	 příjemným	 dojmem.	 Když	 tímto	
termínem	označíme	nějakého	malé-
ho,	hezkého,	bystrého	 chlapce	nebo	
krásnou	holčičku	s copánky	a šatič-
kami,	 tak	se	 to	někdy	zdá	 jako	vtip.	
Máme	pocit,	 že	 si	 rodič,	 pokud	 tak	
nazve	 vlastní	 dítě,	 dělá	 legraci.	 Ač-
koli	 to	 možná	 tak	 vyzní,	 bohužel,	
není	tomu	tak.	Za	tímto	označením	
se	skrývá	zcela	vážná	věc,	určitá	dia-
gnóza,	která	ztrpčuje	život	celé	rodi-
ně.	Děti,	které	lze	takto	nazvat,	doká-
ží	 velmi	 znepříjemňovat	 život	 všem	
kolem	sebe.
Sama	jsem	byla	jednou	svědkem	vý-
stupu	v supermarketu,	kde	nakupo-
vala	 matka	 s  asi	 šestiletým	 synem.	
Žena	 před	 sebou	 tlačila	 nákupní	
vozík	 plný	 potravin,	 drogistického	
zboží,	 oblečení	 a  dalších	 věcí.	 Bylo	
zřejmé,	že	už	v obchodě	 tráví	dlou-
hou	 dobu.	 Vedle	 ní	 si	 vykračoval	
blonďatý,	 modrooký	 a  evidentně	

unuděný	 chlapec.	 Když	 procházeli	
kolem	regálů	s hračkami,	zaujalo	ho	
velké	policejní	auto.	Na	první	pohled	
bylo	 patrné,	 že	 nebude	 nejlevnější.	
Chlapec	se	zastavil	a přivolal	matku,	
aby	vyslovil	přání	auto	koupit.	Matka	
mu	řekla,	že	je	velmi	drahé	a pokra-
čovala	v cestě.	Syn	ale	zůstal	stát	před	
autem	a dožadoval	se	dál	svého.	Mat-
ka	se	k němu	vrátila	a snažila	se	mu	
znovu	vysvětlit,	že	mu	auto	nekoupí.	
Chlapec	 si	 dál	 vedl	 svou	 a  začínal	
být	více	a více	umíněnější,	hlasitější	
a agresivnější.	Marně	ho	matka	pře-
mlouvala	a slibovala	koupi	čokolády.	
Vztekal	 se,	 plakal,	 oháněl	 se	 kolem	
sebe	rukama	a dokonce	matce	začal	
nadávat.	 Matka	 ho	 po	 chvíli	 plácla	
přes	 zadek,	 ale	 tím	 jeho	 reakci	 jen	
posílila.	 Tato	 scéna	 probíhala	 zhru-
ba	 dvacet	 minut.	 A  jak	 myslíte,	 že	
skončila?	Matka	nakonec	rezignova-
la,	přidala	auto	do	košíku	a pokračo-
vala	k pokladně.	Chlapec	si	vedle	ní	
vykračoval	 jako	 vítěz,	 který	 dosáhl	

svého.	 A  takových	 případů	 se	 dnes	
a denně	odehrává	mnoho.
Domnívám	se,	že	ve	většině	případů	
jsou	viníky	samotní	rodiče.	Děti	mají	
od	svého	útlého	věku	 tendenci	pro-
sazovat	 si	 své,	 zkoušet,	kam	až	mo-
hou	 ve	 snaze	 dosáhnout	 svého	 cíle	
zajít.	A je	jen	na	rodičích,	jak	daleko	
svého	potomka	pustí,	jak	dalece	mu	
ustoupí.	Ano,	jedná	se	o důslednost.	
V podstatě	jde	o to,	kdo	vydrží	déle.	
Často	 je	 to	právě	dítě,	které	 je	vytr-
valejší.	Děti	jsou	v tomto	směru	vy-
nalézavé	a bystré.	Dokáží	postupovat	
po	 velmi	malých,	 nepatrných	 krůč-
cích,	takže	rodič	někdy	ani	nepostře-
hne,	jak	se	situace	postupně	vymyká	
jeho	kontrole.
Rodiče	 se	 takto	 nedůsledně	 chovají	
čím	dál	častěji.	Odborníci	se	shodu-
jí	 na	 tom,	 že	 velkou	 roli	 dnes	 hraje	
životní	 styl.	Všichni	 jsme	pracovně,	
ale	 i  mimopracovně	 vytížení,	 den-
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ně	 musíme	 vyřídit	 a  zařídit	 milion	
záležitostí,	 domů	 se	 vracíme	 v  po-
zdních	 hodinách,	 zejména	 na	 ženy	
tam	 čekají	 další	 povinnosti,	 takže	
vyčerpání	 je	 dnes	 zcela	 běžný	 stav.	
Pak	 je	 pochopitelné,	 že	 už	 chceme	
mít	klid	a nemáme	náladu	dohado-
vat	se	s dětmi.	Proto	jim	raději	vyjde-
me	vstříc.	A děti	si	zvykají	a zvykají,	
že	 jim	 rodiče	 bezmezně	 přitakávají	

a  vyhovují.	 Zvykají	 si	 nepodřizovat	
se,	 ale	 podřizovat	 si	 ostatní.	Dětem	
poskytována	 volnost	 v  nadměr-
né	 míře	 a  umožňována	 příliš	 velká	
možnost	vlastního	rozhodování,	čas-
to	bez	povinnosti	respektovat	určitá	
pravidla.	Pokud	k tomu	přičteme	ne-
důslednost,	 tak	 ve	 výsledku	 vidíme	
malého	tyrana.
Závěrem	bych	chtěla	 říci,	 že	výcho-

vu	svých	dětí	mají	rodiče	v převážné	
většině	ve	svých	rukách	a je	na	nich,	
zda	se	jim	podaří	naučit	své	děti	při-
způsobovat	 se,	 snášet	porážky	a být	
solidární	s ostatními.
V  případě	 zájmu	 o  toto	 téma	 do-
poručuji	 přečíst	 knihu	 od	 známé	
německé	 dětské	 psycholožky	 Jiřiny	
Prekopové	„Malý	tyran“.

Blanka Sedláčková Vinklerová

PoZor nA noVý trIk PoDVoDníků, neInstAluJte 
sI APlIkAce ZneoVĚřených ZDroJů
Policisté	v Jindřichově	Hradci	přijali	
oznámení	o  internetovém	podvodu,	
který	zde	ještě	neřešili.	Jde	o případ,	
kdy	si	do	telefonu	můžeme	stáhnout	
škodlivou	aplikaci	Čtečka	PDF,	která	
se	za	pravou	aplikaci	pouze	vydává.	
Tato	 škodlivá	 aplikace	 poté	 vypíná	
používání	otisku	prstu	nebo	ověření	

obličeje	u bankovní	aplikace	a čeká,	
až	 uživatel	 zadá	 k  otevření	 aplikace	
PIN,	který	následně	zcizí.	Poškozená	
žena,	 která	 se	 na	 policisty	 v  Jindři-
chově	Hradci	obrátila,	 tímto	 trikem	
podvodníků	 přišla	 o  částku	 pře-
sahující	 130	 tisíc	 korun.	 Neznámý	
pachatel	 se	 jí	 takto	 dostal	 do	 jejího	

účtu	a provedl	několik	internetových	
zahraničních	 plateb.	 Policisté	 proto	
varují	občany	před	stahováním	apli-
kací	 z  neověřených	 zdrojů.	 Také	 si	
vždy	 kontrolujte,	 jaká	 práva	 novým	
aplikacím	 udělujete	 a  pravidelně	 si	
aktualizujte	telefon.

PČR

chtĚlY InVestoVAt, PřIšlY o PeníZe
Poškozená	 žena	 z  Jindřichohradec-
ka	byla	na	sociální	síti	kontaktována	
neznámým	 pachatelem	 s  nabídkou	
výhodných	 investic	do	kryptoměny.	
Dle	 instrukcí	 pachatele	 si	 nainsta-
lovala	 do	 svého	mobilního	 telefonu	
aplikaci	 pro	 investování,	 ve	 které	
se	 zaregistrovala	 a  vytvořila	 si	 zde	
kryptoměnovou	 peněženku	 a  v  ně-
kolika	případech	nakoupila	digitální	
měnu,	 kterou	 zaslala	 pachateli.	 Ná-
kup	 měny	 prováděla	 svojí	 platební	
kartou.	Přišla	o více	než	500	tisíc	ko-
run.	Další	poškozená,	tentokrát	žena	

z  Novobystřicka	 se	 nechala	 nezná-
mým	pachatelem	přesvědčit	k insta-
laci	aplikace	pro	vzdálený	přístup	do	
svého	notebooku,	rovněž	se	 jednalo	
o  výhodné	 investice	 do	 kryptomě-
ny.	Tímto	umožnila	pachateli	založit	
bankovní	 účet	 a  sjednání	 několika	
půjček	na	 její	 jméno,	které	přesáhly	
800	tisíc	korun.	
Pokud	 přemýšlíte,	 jak	 zhodnotit	 své	
úspory,	 vybírejte	 velmi	 obezřetně,	
do	 čeho	 a  s  jakými	 poradci	 budete	
investovat.	Podvody,	ve	kterých	hrají	
roli	vysoké	zisky	z  investic,	 jsou	vel-

mi	propracované	a naletět	je	poměrně	
snadné.	 Vše	 většinou	 začíná	 výhod-
nou	 nabídkou	 v  podobě	 internetové	
reklamy.	Podvodníci	ochotně	nabízejí	
pomoc	 s  investicemi	 do	 kryptoměn,	
často	s příslibem	velkého	výnosu.
Ověřte	 si	 věrohodnost	 investičního	
poradce.	
Za	 žádných	 okolností	 neposkytujte	
nikomu	vzdálený	přístup	do	vašeho	
počítače,	mobilu	apod.
Chraňte	své	osobní	údaje,	přístupová	
hesla	a údaje	z platebních	karet.

PČR

ZPráVY Ze ZáklADní školY
Školní recitační přehlídky 2023
Domácí	kolo	 soutěže	v přednesu	bylo	
uspořádáno	ve	středu	21. 2. 2023	a ko-
nalo	se	v útulném	prostoru	učebny	hu-
dební	 výchovy.	 Přehlídku	 sympaticky	
a s velikou	snahou	zahájili	žáci	prvních	
tříd,	kteří	ovšem	tvoří	ještě	nesoutěžní,	
nepostupující	 kategorii.	 Porota	 a  po-

četné	obecenstvo	ocenilo	jejich	výkony	
velkým	 potleskem,	 soutěžící	 obdrželi	
drobnou	sladkost	a soutěž	pokračovala.
V  kategorii	 I  (druhá	 a  třetí	 třída)	
získali	 postup	 do	 okresní	 přehlídky	
žákyně	2. A Laura	Petriková	a Eliška	
Svobodová.

V „nadupané“	kategorii	II	(čtvrtá	a pátá	
třída)	 to	 neměli	 porotci	 jednoduché.	
Vyslechli	 jsme	výborné	přednesy.	Jako	
reprezentantky	naší	školy	byla	nakonec	
vybrána	dvě	děvčata,	Mia	Ličková	z 5.	
A a Diana	Marková	ze	4.	A.	
Postup	do	okresního	kola	v kategorii	III	
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(6.	a 7.	třída)	získali	za	výrazný	a citlivý	
přednes	Tereza	Toušková	a Jonáš	Bur-
ghard,	oba	z 6.	A.	
V kategorii	IV	(žáci	8.	a 9.	tříd)	ocenila	
porota	přednes	Karolíny	Kuncové	z 9.	
A a Jana	Schorného	z 8.	A.	Zvláštní	oce-
nění	obdržela	také	žákyně	9.	A Hedvika	
Dvořáková.	

Jako	 každý	 rok	 se	 recitační	 přehlídky	
staly	 krátkým,	 velmi	 příjemným	 kul-
turním	 zážitkem.	 Funkce	 moderátor-
ky	a hlavní	organizátorky	se	opět	ujala	
paní	učitelka	Radka	Novotná	a odpole-
dní	setkání	mladých	příznivců	recitace	
proběhlo	 v  pohodové	 atmosféře	 a  na	
očekávané	úrovni.	

I v tomto	školním	roce	dostali	všichni	
recitující	malou	odměnu	a ocenění	di-
plom	a postup	do	okresního	kola.	Všem	
vybraným	recitujícím	přejeme	mnoho	
štěstí	na	 okresní	přehlídce	v Jindřicho-
vě	 Hradci,	 jež	 se	 uskuteční	 20.  břez-
na 2024.

 Jan Říha

okénko do školy pro předškoláky
23. ledna	a 27. února	se	uskutečnilo	
Okénko	 do	 školy	 pro	 předškoláky	
z MŠ	Slavonice	a MŠ	Písečné.	Děti	ze	
školky	si	hravou	formou	vyzkoušely,	
jaké	je	to	ve	škole.	První	setkání	bylo	
zaměřeno	na	český	jazyk	a druhé	na	

matematiku.	 Další	 setkání	 proběh-
ne	v MŠ	Slavonice,	kde	bude	beseda	
s rodiči	o připravenosti	dětí	na	ško-
lu	a o zápisu	do	1.	 třídy.	S dětmi	se	
budeme	věnovat	grafomotorice	ruky.	
9. duben 2024	je	den	zápisu	dětí	do	1.

třídy.	 Poslední	 Okénko	 do	 školy	
bude	21. května	a zaměříme	se	v něm	
na	sport,	tedy	na	předmět	tělesné	vý-
chovy.

Věra Koutná 

Preventivní program
28. 2.	se	žáci	1.	až	3.	třídy	zúčastni-
li programu	primární	prevence	rizi-
kového	chování.
Program	 byl	 zaměřen	 na	 téma	 „Re-
spektuj	mě,	 já	 respektuji	 Tebe“.	Děti	
se	 spolu	 s  paní	 psycholožkou	 vě-
novaly	 tématu	 Kdo	 jsem,	 jaký/jaká	
jsem,	 co	 umím?	 Učily	 se	 respekto-
vat	sebe a ostatní.	Zabývaly	se	riziky	
spojenými	s kontaktem	s cizí	osobou	
a dozvěděly	se	mezinárodní	gesto,	jak	
přivolat	 pomoc	 při	 jejich	 ohrožení.	
Vše	 probíhalo	 hravou	 formou	 a  za-
končeno	bylo	závěrečným	shrnutím.

 Učitelky 1. stupně

Tvoje cesta načisto
To	 je	 název	 projektu	 primární	 pro-
tidrogové	 prevence,	 který	 ve	 čtvrtek	
29. 2.	představila	žákům	7.	a 8.	roční-
ku	tisková	mluvčí	a preventistka	 jin-
dřichohradecké	 policie	 nprap.	 Věra	
Mžiková.	 Dvouhodinový	 program	
byl	 veden	 formou	 interaktivní	 před-
nášky	založené	na	promítání	 skuteč-
ného	 příběhu.	 Byl	 proložen	 soutěž-
ními	otázkami	a doplněn	odborným	
výkladem	k vybraným	pojmům.
Cílem	tohoto	programu	bylo	vysvět-
lit	 trestněprávní	 odpovědnost	 jako	
důsledek	 užívání	 návykových	 látek,	
posílit	u žáků	právní	vědomí	a zvýšit	
u nich	motivaci	ke	zdravému	životní-
mu	stylu	a společenské	odpovědnosti.

 Martina Trousilová
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ZPráVIčkY Ze Zš PrAktIcké
Lyžařský	 kurz,	 na	 který	 jsme	 se	
všichni	těšili,	se	bohužel	kvůli	nepří-
znivým	lyžařským	podmínkám	neu-
skutečnil.
19.–20. 3. 2024 –	proběhly	v naší	škole	
Dny	otevřených	dveří	a současně	zde	
byla	 možnost	 navštívit	 Velikonoční	
výstavu	výrobků	našich	žáků.	Pokud	

jste	nemohli	v těchto	dnech	navštívit	
tuto	výstavu	přímo	v naší	škole,	mů-
žete	si	výrobky	prohlédnout	v  Infor-
mačním	 centru	 ve	 Slavonicích,	 kde	
budou	od	25. 3.	vystaveny.
4. 4.	bude	v ZŠ	na	náměstí	Míru	zápis	
žáčků	do	1.třídy.
V  současné	 době	 se	 spolu	 s  námi	

můžete	 těšit	 na	 další	 akci,	 která	 se	
bude	konat	v měsíci	květnu.
Bude	 to	 veřejná	 školní	 akademie,	
která	 se	 uskuteční	 30.  5.	 ve	 Spol-
kovém	 domě.	 Na	 akademii	 budou	
účinkovat	žáci	ZŠ	praktické	z Dačic	
i Slavonic.	Všechny	srdečně	zveme.

Dana Zichová

ZPráVY Z MAteřské školY

PoZVánkA 
nA koncert

Zimní	 témata	byla	v	MŠ	zakončena	
karnevalem.	 Chladnější	 počasí	 nás	
ještě	občas	potrápí,	ale	všichni	dou-
fáme,	že	zima	je	ta	tam	a	co	nevidět	
přijde	 jaro.	 Je	 krásné	 vnímat	 jarní	
energii	a	společně	s	dětmi	pozorovat,	
jak	se	příroda	pomalu	probouzí.	Jaro	
má	moc	práce.	 Jak	napsal	František	
Halas	ve	své	básni:

Co všechno musí dělat jaro

Vytáhnout trávu z hlíny
a na zeleno natřít.
Načernit pěkně stíny
 a všechno živé sbratřit.

Nachystat noty ptáčkům, 
obléci nahé stromy,
vysmát se poškoláčkům, 
pozlatit střechy, domy.

Po	 jarních	 prázdninám	 jsme	 se	
všichni	 opět	 sešli	 ve	 svých	 třídách.	
Tentokrát	 jsme	 navázali	 na	 období	
masopustu	 pohádkou,	 která	 se	 pří-
mo	nabízí	–	O	Koblížkovi.	Zhlédnutí	

představení	 děti	 navnadilo	 k	 tomu,	
že	 si	 chtěly	 divadlo	 samy	 zahrát.	 A	
protože	 scénář	 této	 známé	pohádky	
je	 jednoduchý,	 děti	 si	 ho	 rychle	 za-
pamatovaly	a	pohádku	hrály	pro	své	
kamarády	s	radostí	a	nadšením.
Budoucí	 prvňáčci	 navštívili	 již	 po-
druhé	 základní	 školu.	 Paní	 učitelka	
Mgr.	 Koutná	 se	 svojí	 třídou	 II.A	 je	
přivítala	 a	 zapojila	 je	 do	 společné	
výuky,	 tentokrát	zaměřenou	na	ma-
tematické	 dovednosti	 a	 grafomoto-
riku.	 Panovala	 přátelská	 atmosféra.	
Školáci	se	v	roli	průvodců	o	své	svě-
řence	ze	školky	vzorně	a	zodpovědně	
starali	a	byli	jim	ve	všem	nápomocni.
S	 knížkami	 se	 kamarádím	 –	 název	
další	tematické	části,	o	které	si	s	dět-
mi	v	MŠ	povídáme.	Prostřednictvím	
pohádek	a	příběhů	můžeme	rozvíjet	
fantazii	 a	 představivost	 dětí.	 Kniha	
má	 velký	 význam	 pro	 duševní	 roz-
voj,	 estetické	 vnímání	 a	 celkovou	
kultivaci	 projevu	 dětí.	 Každoročně	
s	 dětmi	 navštěvujeme	místní	 měst-
skou	knihovnu.	Děti	si	zde	prohlou-
bily	 své	 povědomí	 o	 tom,	 k	 čemu	

kniha	slouží	a	jak	se	ke	knihám	cho-
vat.	 S	 paní	 spisovatelkou	 a	 knihov-
nicí	 Lenkou	 Lanczovou	 si	 povídají	
o	dětských	knihách,	prohlíží	si	jejich	
ilustrace,	 poslouchají	 krátké	 texty	
a	 snaží	 se	 uhodnout	hádanky,	 které	
pro	ně	paní	Lanczová	připravila.

S. Wagner Krušinová, 
H. Kšírová

sledujeme klimatické změny
Od	března	pracují	na	naší	škole	týmy	
mladých	vědců –	pozorovatelů	klima-
tických	 změn.	 Jsou	 jimi	 žáci	prvního	
stupně	 se	 svými	 třídními	 učitelkami	
a  vyučujícími	 přírodovědy.	 Ve	 školní	
zahradě	si	každá	třída	vybrala	svůj	list-
natý	 strom,	 který	 sleduje	 od	 počátků	
rašení	 listů	až	po	plné	olistění.	Z po-
zorování	pořizují	pravidelně	fotografie	

s časovou	dokumentací.	Fotografie	ná-
sledně	zašlou	na	Ústav	výzkumu	glo-
bální	změny	Akademie	věd	ČR	v Brně.	
Samotnému	 pozorování	 předcháze-
lo	setkání	s Ing.	Lenkou	Bartošovou,	
Ph.D.,	 která	 se	 věnuje	 sledování	 fe-
nologických	 fází	 rostlin	 a  živočichů	
v lužních	lesích	na	jižní	Moravě.	Vy-
světlila	 dětem,	 co	 je	 to	 klimatická	

změna,	jak	vypadala	zima	dříve	a jak	
vypadá	dnes,	jak	se	provádí	sledování	
vývoje	klimatu	a  jak	mohou	pomoci	
při	výzkumu	sami	žáci.	
Připojilo	 se	 i  několik	 dobrovolní-
ků	 z  řad	 starších	 žáků	 2.	 stupně.	 Ti	
provádí	 svá	 pozorování	 samostatně	
v místě	svého	bydliště.	

 D. Mikulášková

Koncert	v	Mutišově	23
Ve	čtvrtek	18.	dubna	od	19:30

CLOAKROOM (USA)

Stylově	 kapela	 hraje	 post	 H/C,	
Slugge	Doom	metal,	Slowcore.
Kapela	 vydává	 desky	 u	 Relapse	
records.
Vstupné	dobrovolné.

 Tomáš Heczko
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MĚstská knIhoVnA
BŘEZEN S ANDERSENEM stále	probíhá!	Až	do	konce	
března	mohou	děti	zkusit	štěstí	v šesti	soutěžích	a kví-
zech,	které	knihovna	připravila	v rámci	oslav	výročí	na-
rození	Hanse	Christiana	Andersena	(*2. 4. 1805).	Sloso-
vání	všech	soutěží	se	uskuteční	v úterý	2. dubna 2024.

BŘEZEN, MĚSÍC ČTENÁŘŮ  –	 byl	 bohatý	 nejen	 na	
soutěže,	 ale	 také	 na	 besedy	 s malými	 a  ještě	menšími	
čtenáři.	 Knihovnu	 navštívilo	 všech	 šest	 tříd	 mateřské	
školy,	 a  to	 od	 těch	 nejmenších	 až	 po	 předškoláky.	Na	
povídání	o knihách	dorazili	také	všichni	prvňáčci	a ne-
chyběla	 ani	 družinka	 ZŠ,	 která	 navštěvuje	 knihovnu	
pravidelně	měsíc	co	měsíc.

PSÍ KALAMITA je	název	veselé	křížovky	o osm	slad-
kých	cen,	kterou	si	mohou	čtenáři	do	15	let	přijít	vyluš-
tit	kdykoli	v průběhu	měsíce	dubna.	Slosování:	v pátek	
3. 5. 2024.	

NOVÉ KNIHY –	během	měsíce	února	přibylo	do	fon-
du	knihovny	celkem	33	knižních	novinek,	z toho	24	ro-
mánů	pro	dospělé	 čtenáře,	 6  zábavných	knih	pro	děti	
a mládež	a 3 naučné	knihy	pro	děti	a mládež.

Romány pro ženy, společenské romány:
BENKOVÁ,	Jana:	Zrádkyně
CARLYLE,	Rose:	Dívka v zrcadle
CANTOR,	Jillien:	V jiné době
HÄRJEGARD,	Karin:	Horké vafle a ledové koupele
KAMECKE,	Luisa	von:	Hvězdy nad statkem Falkensee
KRAL,	Johana:	Probudit se jako delfín
LAUREN,	Christina: Dvakrát za uherský rok
LAUREN,	Christina:	Rovnice lásky
MATTHEWS,	Carole:	Čokoládové nebe
MCGOLDRICK,	May:	Rebelka z Vysočiny
MORTON,	Kate:	Návrat domů
O´GORMAN,	Sian:	Stále s tebou

Cestopisná vyprávění:
MAYES,	Frances:	La bella Toscana
MAYES,	Frances:	Pod toskánským sluncem
MAYES,	Frances:	Sejdeme se na piazzettě

Detektivky, thrillery:
KRAL,	Johana: Tvář
NESSER,	Hakan:	Druhý život pana Roose
NIEDL,	František: Probuzená šelma
RHODES,	Kate:	Zátoka

historické romány:
BAUER,	Jan:	Hvězda Valdštejnova srdce
DOBRYLOVSKÝ,	Jiří:	Koniáš kontra Šport
NOVOTNÁ,	Martina:	Smrt hraje vrhcáby

horory, katastrofické romány:
COATES,	Darcy:	Šeptající mrtví
MOUNTFORD,	Lee:	Ďáblovy dveře

První čtení:
SCHEJBALOVÁ,	Alena:	Co dělají zvířátka: Jaro
SCHEJBALOVÁ,	Alena:	Co dělají zvířátka: Zima
TALAVERA,	Estelle:	O statečném jednorožci

Pohádky:
ANTIÉNZAR,	Antonio:	Vánoční pohádky

Klasické příběhy:
DICKENS,	Charles:	Vánoční koleda

satirické příběhy:
ORWELL,	George:	Farma zvířat

Naučná literatura pro děti a mládež:
McEWEN,	Katherine:	Kdo se to tu schovává? Na dvoře
McEWEN,	Katherine:	Kdo se to tu schovává? U řeky
McEWEN,	Katherine:	Kdo se to tu schovává? V lese

Přijďte	do	knihovny,	ze	spousty	nových	i starších	titulů	si	
jistě	vyberete!

Lenka Lanczová
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PoDĚkoVání PoDĚkoVání
V sobotu	17. února	se	ve	Slavonicích	
uskutečnil	 tradiční	 hasičský	 ples.	
K  tanci	 i  poslechu	 zahráli	 Kalíšci,	
hasiči	 zajistili	 výborné	 občerstvení	
a bohatou	tombolu.	V současné	době	
je	 to	 jediný	 ples,	 který	 se	 ve	městě	
koná.	 Je	 to	 především	 díky	 ochotě	
členů	se	na	jeho	přípravě	a realizaci	
podílet.	A věřte	tomu,	že	je	to	oprav-
du	 spousta	 práce.	Odměnou	 za	 od-
vedenou	práci	 je	spokojenost	všech,	

kteří	 se	 na	 ples	 přišli	 pobavit.	 Do-
volte	nám,	abychom	touto	cestou	co	
nejsrdečněji	poděkovali	všem	spon-
zorům,	bez	kterých	by	nebyla	na	ple-
se	bohatá	 tombola,	všem	návštěvní-
kům,	kteří	se	plesu	zúčastnili	a SDH	
tím	 podpořili	 a  samozřejmě	 patří	
velký	 dík	 těm,	 kteří	 se	 na	 přípravě	
a  realizaci	 podíleli.	 Rádi	 se	 s  vámi	
potkáme	na	nějaké	příští	akci	SDH.

SDH Slavonice

Dovolte,	abychom	touto	cestou	po-
děkovali	 všem	 sponzorům	 a míst-
ním	občanům,	kteří	poskytli	věcné	
ceny	 do	 tomboly	 na	 oslavu	MDŽ.	
Všech	 darů	 si	 velmi	 vážíme.	Díky	
vám	 všem	 byla	 tombola	 bohatá	
a  přispěla	 ke	 zdařilému	 průběhu	
akce.

Ludmila Benešová

ZIMní VYcháZkoVá hrA – VYhoDnocení
V	 pátek	 23.	 února	 skončila	 zimní	
vycházková	 hra	 pro	 děti	 s	 plněním	
úkolů.	Z	odevzdaných	86	hracích	ka-
ret	 jsme	vylosovali	3	výherce.	 Jeden	
šťastlivec	je	ze	Slavonic,	další	ze	Sla-
větína	a	 třetí	výhra	putuje	do	vzdá-
leného	 Pelhřimova.	 Vylosovaným	
dětem	srdečně	gratulujeme.

Martina Růžičková, 
Turistické informační centrum

PotrAVInoVá BAnkA V roce 2024
Od	 roku	 2018	 poskytuje	 Spolkový	
dům	 Slavonice,	 o.p.s.	 ve	 spolupráci	
s  městem	 Slavonice	 služby	 potravi-
nové	pomoci.
Jak	to	celé	funguje?
Potraviny	 do	 Slavonic	 dovážíme	
z centrály	Potravinové	banky	v Čes-
kých	Budějovicích,	většinou	dvakrát	
za	měsíc.	V každé	zásilce	dovezeme	
potraviny	 pro	 10	 -	 13	 příjemců.	 Ti	
jsou	 kontaktováni	 telefonicky	 a  po-
traviny	 si	 obratem	 přebírají.	 Pokud	
není	 zájemce	 k  zastižení,	 nebo	 se	
pro	potravinovou	pomoc	nedostaví,	
je	zásilka	nabídnuta	dalšímu	zájem-
ci	 v pořadí.	Podmínky	pro	 zařazení	
žádosti	 mezi	 podporované	 jsou	 tři:	
1.	 podat	 si	 žádost,	 2.	mít	 trvalé	 by-

dliště	ve	Slavonicích,	3.	uvést	platný	
telefonní	 kontakt,	 na	 kterém	 bude	
k zastižení.
Zároveň	s rozdělováním	potravin	se	
snažíme	příjemce	 zapojit	 do	pomo-
ci	 při	 převzetí	 zboží	 z  potravinové	
banky –	vykládka	a uložení	zásob	ve	
Spolkové	domě,	pomoc	s rozvážkou,	
nebo	zapojení	se	do	celorepublikové	
Sbírky	potravin.
Jak	se	o pomoc	přihlásit?
Přihlásit	 se	 může	 kdokoli,	 kdo	 po-
moc	 potřebuje.	 Osobně,	 písemně	
vyplní	formulář	přihlášky.	Nedílnou	
součástí	 přihlášky	 je	 dotazník,	 kam	
zájemce	uvede	informace	o své	situa-
ci	-	o dalších	osobách	v domácnosti,	
jejich	věku,	zdraví,	práceschopnosti,	

atp.	 -	 popíše	 důvody,	 proč	 se	 o  po-
moc	hlásí.	K přihlášce	se	nedokládají	
žádné	další	dokumenty	ani	potvrze-
ní.	Přihláška	platí	v  roce,	ve	kterém	
byla	podána.
Rok	2023:
V loňském	roce	jsme	zajistili	závozy	
23x,	přihlášek	jsme	evidovali	33	-	cel-
kem	pro	74	osob.	V roce	2023	 jsme	
přerozdělili	 přes	 13	 tun	 trvanlivých	
potravin,	ovoce,	zeleniny	a drogerie.
Pokud	 jste	 v  obtížné	 životní	 situaci	
a  potřebujete	 potravinovou	 pomoc,	
využijte	 naší	 služby.	 Přihlášky	 jsou	
k  vyzvednutí	 na	 Městském	 úřadě	
Slavonice,	ve	školách,	nebo	přímo	ve	
Spolkovém	domě.

Olga Žampová
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VAlná hroMADA sPolku slAVonIcká renesAnční 
sPolečnost
Spolek	 Slavonická	 renesanční	 spo-
lečnost	zve	na	valnou	hromadu	spol-
ku.	Bude	se	konat	v sobotu	13. dub-
na  2024	 v  16:00	 hodin	 na	 Fance	
Stavební	huti	ve	Slavonicích.	Na	pro-

gramu	bude	vedle	schválení	výroční	
zprávy	 za	 rok	 2023	 i  program	 roku	
2024	a diskuze.	Těšíme	se	na	všech-
ny,	 které	 zajímají	 dobrovolné,	 ne-
ziskové	aktivity	ve	prospěch	občanů	

i návštěvníků	města.
Pojďme	společně	udělat	něco	rozvoj	
kultury	 a  občanské	 společnosti	 ve	
Slavonicích.

 Z. Chadimová, předsedkyně spolku

sPolkoVý DůM, Místo setkáVání / BřeZen - DuBen 2024

Pátek	29. 3. 2024	/	14:00	hodin	/
Cesta za velikonočním pokladem 
startovné	50,–	Kč

Sobota	30. 3. 2024	/	19:30	hodin	/	
Irena Wágnerová TRIBAL DREA-
MING	/	vernisáž
Joe	Karafiát	/	hudba

Připravujeme:
11.–13.  4.  2024	–	Přírodovědné	ko-
lokvium	
20. 4. 2024	Jarní	řemeslné	trhy

RODIČOVSKÉ CENTRUM 
každou	středu	dopoledne	9 –	12	ho-
din
Rodiče	 a  děti	 se	 mohou	 setkávat	
každou	středu	dopoledne	od	9	do	
12	hodin,	i venku	při	dalších	pro-
gramech.	Rodičům	nabízíme	kávu	
a  občerstvení	 dle	 denní	 nabídky	
naší	kavárny.	

TANČÍRNA, PILATES 
každé	pondělí	v 18:00	hodin
Tanec	 a  pilates	 cvičení,	 lektor-
ka	 Vítězslava	 Benešová.	 Kontakt	
606	630	399.

Lekce TAICHI a BEJOGA
pátek	a neděle	1x	za	14	dnů
Tai	 Chi	 lektor	 Zdenek	 Šána,	 tel.:	
604	832	645,	be	jóga	lektorka	Alžběta
Šabouková,	kontakt	722	224	122.

Otevřeno	 pondělí  –	 pátek	 10  –	 16	
hodin,	 nebo	 po	 osobní	 domluvě,	
kavárna	 otevřena	 při	 programech.	
www.spolkovydum.slavonice.cz,	 fcb	
a instragram

Olga Žampová

PRaViDelNé PRogRamy sPolKoVý Dům
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Cimbál, haRmoNiKa 
i sTaRoPRažsKé a liDoVé PísNičKy
Máte	rádi	hru	na	cimbál?	Přijďte	si	poslechnout	Hajnovu	
mistřínskou	muziku.	Klasické	cimbálové	melodie	rozez-
ní	zahradu	Turistického	informačního	centra	už	v sobotu	
25. května	v 15:00	hodin.	Krásná	hudba	je	doplněna	zpě-
vem	a vtipným	slovním	komentářem.
Dáváte	 přednost	 staropražským	 a  lidovým	 písničkám?	
V tom	případě	je	pro	vás	Andula	duo	to	pravé.	Písně	zná-
mé	i zlidovělé	k poslechu	i zpěvu,	vše	doplněné	harmoni-
kou	a osobitým	humorem.	V sobotu	15. června 2024	od	
15:00	hodin	na	náměstí	Míru.	Kompletní	přehled	připra-
vovaných	akcí	najdete	na:	www.i.slavonice-mesto.cz

Ivana Čaloudová, 
Turistické informační centrum

PoZVánkA Do kInA
Filmový	 klub	 Slavonice	 vás	 zve	 v  pondělí	 8.  dubna	 od	
19:30	hodin	do	kina	Institut	Slavonice	na	film	Dokonalé 
dny. Režie:	Wim	Wenders,	Japonsko,	2023,	100	min
Hirajama	pracuje	 jako	uklízeč	 toalet	 v Tokiu.	Žije	 spo-
kojeně	ve	 své	pečlivě	 sestavené	 rutině	 a  volný	 čas	 tráví	
čtením	 knih,	 poslechem	 starých	 rockových	 kazet	 nebo	
focením	na	svůj	analogový	fotoaparát.	Ze	životní	harmo-
nie	ho	 vyruší	 série	nečekaných	 setkání,	 která	postupně	
odhaluje	střípky	z jeho	minulosti.	Proslulý	režisér	Wim	
Wenders	(Nebe	nad	Berlínem)	se	triumfálně	vrací	s po-
etickým	filmem	o hledání	krásy	ve	zdánlivých	maličkos-
tech.		Na	ČSFD	84%.	Vstupné	100	Kč.

Tomáš Heczko, 
Centrum pro budoucnost o.p.s.
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PoZVánkA Do ZAJíčkoVY VelIkonoční ZAhráDkY
Máte	rádi	jaro?	Těšíte	se	na	Velikono-
ce?	Pro	děti	i dospělé	jsme	připravili	
program	na	tyto	sváteční	dny.	Přijďte	
si	ve	čtvrtek	28. 3.	vybrat	z nabídky	
velikonočních	 výrobků	 z  Dačické-
ho	 okénka.	 Prodej	 bude	 probíhat	
v  mázhausu	 infocentra	 od	 9:00	 do	
16:00	hodin.
V pátek	29. 3.	 je	pro	vás	připravena	
nabídka	místních	prodejců.	Těšit	 se	

můžete	na	 sýry	 z Kryzanovy	 farmy,	
bylinné	 produkty	 J.	 Bochníčkové	
z Mutišova	nebo	med	a včelí	produk-
ty	od	Slavíků	ze	Slavětína.
Pro	 děti	 jsou	 připraveny	 soutěže	
v  zahradě	 infocentra,	 živí	 králíci	
a morčátka.	Velikonoční	zajíček	poz-
trácel	v naší	zahradě	spoustu	veliko-
nočních	vajíček.	Pomůžou	mu	je	děti	
najít?

zajíčkova velikonoční 
zahrádka bude otevřena:

Čtvrtek	28. 3. 2024:	9:00 –	16:00
Pátek	29. 3. 2024:	9:00 –	16:00
Sobota	30. 3. 2024:	9:00 –	12:00

Ivana Čaloudová, 
Turistické informační centrum
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Jógové lekce sdružují,  pobavte
se s ostatními.

KOMUNITA A PODPORA

Jóga jemně protahuje a
 prodlužuje svaly, zlepšuje flexibilitu
a podporuje lepší držení těla.

ZLEPŠENÁ FLEXIBILITA
A DRŽENÍ TĚLA

01

02

03

04

05

5
benefitů

JÓGY

PŘIZPŮSOBILOST A
DOSTUPNOST
Jógu lze přizpůsobit různým
úrovním kondice, věku a fyzické
kondici. Naučíte se modifikovat
zátěž na potřeby vás samotných. 

LEPŠÍ SPÁNEK A
RELAXACE
Jóga pomáhá navodit klidný
spánek a hlubokou relaxaci,
podporuje celkovou pohodu.

CELOSTNÍ WELLNESS
Jóga pracuje na aspektech
pohody a podporuje vyvážený
a harmonický životní styl.

W W W . B E J O G A . C Z

PRAVIDELNÉ LEKCE:
SLAVONICE -
SPOLKOVÝ DŮM
NEDĚLE 16:00

VÍKENDOVÉ POBYTY:
MATĚJOVEC38 (19.-21.4)
STRNADOVSKÝ MLÝN (26.-28.4)
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POJIŠTĚNÍ – ÚVĚRY – HYPOTÉKY – FINANČNÍ PORADENSTVÍ 

Mgr. VLADIMÍR NOVOTNÝ 
Tel.: 605068546 E-mail: vladimir.novotny@okklient.cz 

náměstí Míru 480, Slavonice 

POJIŠTĚNÍ VOZIDEL – MAJETKU – ŽIVOTNÍ – 
ÚRAZŮ – ODPOVĚDNOSTI – CESTOVNÍ. 

STAVEBNÍ SPOŘENÍ – INVESTICE DO ZLATA. 
HYPOTÉKY - ÚVĚRY NA BYDLENÍ – 

SPOTŘEBITELSKÉ – PODNIKATELSKÉ A FIREMNÍ. 
 

DEN SENÁTORA
Miloše
Vystrčila
čtvrtek 28. 3. 2024
od 18.00 hodin
Slavonice, Spolkový dům, Na Potoku 629
informace ze Senátu a diskuze s veřejností

Těším se na Vás.


